

## Referat fra bestyrelsesmøde 22-06-2022:

### Hvad er et bestyrelsesmøde?

- Vi gennemgår hvordan et bestyrelsesmøde forgår
  - o Blandt andet at formanden er mødeleder og kan stoppe en diskussion hvis nødvendigt - Den primære kommunikation kommer fra Facebook.
  - o Man bedes om at komme med ting til bestyrelsesmøde indenfor 6-8 dage når bestyrelsesmødedatoen er lagt op i facebookgruppen
    - Der kan selvfølgelig komme ting på selve dagen, hvis man finder ud at man har noget ekstra.

### Forretningsordning.

- På sigt skal vi have lavet en forretningsordning.
  - o Det handler hvordan vi skal lave i foreningen og hvordan møderne skal forgå.
  - o Initiativgruppen har snakket om at lave mærker.

### Forslag til hvad vi skal arbejde hen mod.

- At alle foreninger har samme forventninger til en SH
- En ensartning af vest.
- Viderefører information omkring SH.
- Der skal være et krav på certificering.
  - o Men der skal ikke være for mange krav.
  - o Der bliver forslået at alle hundene skal leve op til ADI-krav så det også er nemmere til rejse dem.
  - o Man skal kunne træne sin egen hund, men at den skal testes af en bestemt træner, et andet sted end der hvor man normalt er.
- Der skal være krav til hvem der kan få SH.
  - o Det skal være billigere og nemmere at få en SH.
- Der skal være et ens id-kort, samt et registrerings nr. som kommer ind i et register så det er svære at fæke.
- Der skal være bestemte krav til SH-træner.
  - o Man skal ikke kunne certificere sin egen SH.
- At vi skal gøre SH. Mere synligt og mindre tabuiseret.
- Der bør arbejde med at der ikke bliver spredt forkerte informationer omkring SH. - Der skal være klare linjer omkring hvem der ejer hunden (brugeren, kommunen, træneren) o Det bør være brugeren.

- Vi skal som forening hjælpe brugen med at kæmpe mod kommunen hvor der er behov og begrundelse for det.
  - o Foreningen skal kunne trække hunden tilbage hvis den mistrives hos brugeren og kommunen skal have ret til at tage hunden tilbage hvis man lige pludseligt bliver meget bedre.
- Foreningen skal arbejde videre på forenings neutrale adgangsmærker.
  - o Mærkerne betyder ikke at butikker og lign. kan afvise folk.
- Der skal arbejde med en hjemmeside.
- Der skal tages billede, så vi kan få lavet en kalender der kan sælges.
- Der skal laves en klar lovgivning.
  - Vi kan melde os til ok-tank og der kan vi få penge løbende ind. (Det tjekker Hjarne op på!)

### Udvalg:

- Er vi enige omkring de udvalg der er blevet forslået?
  - o Der er enighed om et retsudvalg og et informationsudvalg til en start
    - o Det bliver drøftes senere igen.
- Der kan selvfølgelig komme flere udvalg senere.

### Hvad kunne vi tænke os arbejde med.

Der kan godt komme folk udefra med i bestyrelsen.

- **Information udvalg.**
  - o Anette, Nicoline, Nadja, Karina, Liv
- Retsudvalg.
  - o Cindy, Christina, Mathilde, Sebastian, Hjarne.

### Foredragsholder.

- Christina (Silkeborg + Aahus)
- Mette (Sønderborg + Kolding)
- Mathilde (København)
- Cindy kommer måske ind senere.
- Hjarne vil gerne lave lobby arbejde.

### Facebook.

- Mathilde og Cindy sørger for at oprette en facebookside.

- Der skal laves en beskrivelse og et billede som bliver lagt op. (det bliver også lagt op på hjemmesiden)

## Hjemmeside.

- Nadja, Mathilde og Mette sørger for en hjemmeside. (måske også Malthe Leth Kristensen eller hans kone)

## Instagram

- Sebastian, Nikoline vil gerne sørge for det.

## Medlemmer kontakt

- Det sørger Mathilde for.
  - o Vi begynder at tage medlemmerne ind efter dette bestyrelsesmøde (opkrævning kommer senere)
- Man skal være betalende medlem for at være bestyrelsen.

## Foreningens mail.

- Servicehund@hotmail.com

## Tænk på hvad kan man hjælpe med? Hvad er jeg god til? -

- Anette og Karina vil gerne arbejde på mærke og pjece omkring SH.
- Nikoline vil gerne villigholde instagram, Facebook.
- Nadja vil gerne tage billeder af folk. (Karina hjælper til her)

## Mediekontakt.

- Det er kun Mette og Mathilde der har kontakt med medierne.
  - o Mette og Mathilde finder så ud af hvem der er bedst egnet for det medie ønsket.
    - Er der nogen der ikke vil i medierne?
    - Anette.
    - Karina og Sebastian vil gerne være i små medier, men ikke i store. • Cindy, vil gerne med medierne, men ikke live. - Skal der vil være et backupsystem?
- Alle Artikler skal læses igennem inden de bliver publiceret.
  - o Mette og Mathilde læser dem igennem, for at sikre at den overholder foreningens værdier.

### Vigtigt information:

- Der er tavshedspligt i bestyrelsen – personlige oplysninger kommer ikke i referat. - Man må godt skrive til Mathilde omkring utilfredshed over Mette som formand, det ville ikke blive sagt hvem der har udtrykt utilfredshed. Det er for at skabe et sikkert rum, hvis nogen er utilfredse med Mettes måde at være formand på, men ikke vil kontakte Mette direkte.
- Anette er udvalgsformand for informationsudvalget og Mathilde er udvalgsformand for rettighedsudvalget.
  - De sørger for at der bliver lavet en Facebook chat gruppe.
- Mette er med over det hele.
- Mathilde er fast referent for alle fremtidige møder.

Mathilde Struck Jürgensen Mette Borchert Vahlun Referent underskrift  
Formand underskrift